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Verslag van de vergadering van de Commissie Werk van donderdag 26 juni 2008 

 

 

 

 

Het eerste deel van de vergadering vindt plaats in combinatie met de commissie Ruimte onder 

voorzitterschap van de heer R.J. Siepel. 

 

 

Aanwezig zijn:  

De heren R.J. Siepel (voorzitter), R.T. van der Avoort (VVD), N. Benedictus (VVD), W.C. Noordegraaf 

(VVD), A.J. Steendijk (VVD), R.T. B.G. van het Erve (CDA) en R.T. Oost (CDA), mevrouw M.M.J.E. 

Kuijken (PvdA), heren P.T.J. Pels (PvdA), A.A. Rijsdorp (PvdA), N. Demirbilek (SP), A. Stuivenberg 

(SP), J.E. Geersing (ChristenUnie) en K. Tadema (ChristenUnie), mevrouw M. Bakker (ChristenUnie), 

heren C. Meijer (GroenLinks), F.N.E.M. v. Schoot (GroenLinks), M. Bogerd (SGP), J.N. Simonse (SGP) 

en A.W.H.J. van der Avoird (PvdD), dames G.A. Dijkstra-Oostindie (PvdD) en A. Doesburg 

(commissiegriffier) en de heer S. Jokhan (commissiegriffier) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten:  mevrouw A.E. Bliek-de Jong en de heren H. Dijksma en A.L. 

Greiner 

Ambtelijke organisatie: heer H. Rijnten (afd. Water en Milieu) 

 

Afwezig zijn: 

Dames H.H. Nijhuis-Ovinge (CDA) en N. de Lange (SP), de heren W.R. Bouma (CDA), E. Taskin 

(PvdA), H. van Ravenzwaaij (SP), T.H. van der Wal (SP) en B. van der Vegte (ChristenUnie) 

 

 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

Hij meldt dat de vergadering van de commissie Samenleving is uitgelopen, waardoor gedeputeerde 

Dijksma nog niet aanwezig is. Daarom stelt hij voor om de agendapunten 2 en 3 om te draaien. De 

commissie stemt hiermee in. 

 

2. Presentatie 'Uitvoeringsprogramma Klimaatbeleid Flevoland 2008-2011' 

De voorzitter meldt dat GS na de zomer zullen komen met een uitvoeringsprogramma. Daarom is er 

na de presentatie wel gelegenheid tot het stellen van vragen over de presentatie, maar niet voor 

een inhoudelijke discussie. Deze zal na de zomer plaatsvinden. 

Gedeputeerde Bliek geeft aan dat het uitvoeringsprogramma pas in september aan de orde zal 

komen vanwege het vertraagd loskomen van een subsidieprogramma van de Rijksoverheid om de 

lokale en regionale overheden in staat te stellen om het klimaatbeleid uit te voeren.  

De heer Hans Rijnten verzorgt de presentatie 'Uitvoeringsprogramma Klimaatbeleid Flevoland 2008-

2011'. 

De ChristenUnie is bijzonder positief gestemd over de presentatie. De partij ziet de motie helaas 

niet terug in het verhaal. Zij vraagt zich af wat de haalbaarheid van de initiatieven is. 

Het CDA vraagt hoe de inzet van gemeenten binnen het Nieuw Flevolands Peil tot stand komt. Is er 

ook een CO2-compensatie mogelijk voor zeeschepen? Bij een zuiniger verbruik zouden CO2-rechten 

dan mogelijk verkocht kunnen worden.  
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Wordt er bij de transportsector (met name voor het OV) ook gekeken naar elektrisch aangedreven 

motoren? Misschien kan dit bij de nieuwe concessie meegenomen worden (bijvoorbeeld een nul 

emissie-eis)? 

GroenLinks wil weten of het Revolving Fund voor nieuwe initiatieven bestemd is. 

De VVD vraagt of er ook plannen zijn om de energievoorziening voor bovenlokale bedrijventerreinen 

klimaatneutraal te maken. 

De PvdA wil weten of zonne-energie ook echt meedoet in de plannen of is deze energievorm nog 

niet zo interessant? Zijn er nog initiatieven binnen de transportsector om te komen tot CO2-

reductie? 

De PvdD merkt op dat in de Voorjaarsnota sprake was van een mogelijk programma voor beperking 

van andere broeikasgassen uit de agrarische sector.  

 

De heer Rijnten antwoordt dat het Nieuw Flevolands Peil een samenwerking is tussen provincie, 

gemeenten, waterschap, projectontwikkelaars en woningbouwcorporaties. Op dit moment wordt er 

tussen provincie en gemeente overlegd over de inzet van de diverse partijen in een 

projectorganisatie. CO2-handel geldt alleen voor grotere industrieën, niet voor schepen. Het 

Revolving Fund bestaat nog niet. Er wordt nu gekeken op welke manier een dergelijk fonds gestalte 

zou kunnen krijgen, maar het zou inderdaad voor nieuwe initiatieven ingezet kunnen worden. 

Flevokust is op dit moment het enige bedrijventerrein waar energievoorziening klimaatneutraal 

gemaakt wordt. De provincie heeft zich nog niet voldoende op zonne-energie georiënteerd om daar 

een goed antwoord op te geven en dat is de reden, dat de provincie dit eerst wil inventariseren. De 

beperking van andere broeikasgassen is indirect opgenomen via bio-energie. De provincie neemt 

deel aan het nationale programma 'Luchtkwaliteit', waarbij momenteel gewerkt wordt aan de 

realisatie van twee aardgastankstations. Een volgende stap zou biogas kunnen zijn. Hier is echter 

nog geen doelstelling aan te hangen. Bij concessieverlening kan de overheid wel emissie-eisen 

stellen, maar geen technische specificaties aan de concessie hangen. Bij een nul emissie-eis is het 

de vraag of partijen dan nog wel belangstelling voor een concessie hebben. 

De VVD reageert met de opmerking dat zij zich afvraagt of er wel een andere emissie-eis gesteld 

kan worden dan de wettelijke norm. 

 

De voorzitter bedankt de heer Rijnten en het college voor de presentatie. 

 

Gedeputeerde Dijksma komt de vergadering binnen. 

 

3. Portefeuillehouder H. Dijksma 

a. Bespreekstuk(ken) 

1. Startnotitie Ruimtelijk-economische visie Oostelijk en Zuidelijk Flevoland en omgeving 

Eerste termijn 

 

De VVD vindt het over het algemeen een prima notitie. Zij noemt enkele aandachtspunten: de 

provincie heeft zeker een taak om te stimuleren dat gemeenten beter gaan samenwerken om met 

een betere visie te komen voor de ontwikkeling van bedrijventerreinen en bovenregionale 

bedrijventerreinen te regisseren. Er is een verband tussen de uitbreiding van vliegveld Lelystad en 

bedrijventerrein Larserpoort en het nog te realiseren bedrijventerrein in de oksel van de A6/A27. 

Op pagina 2 onder punt 3 wordt gesproken over 50 tot 60.000 woningen, maar de opgave is 60.000 

woningen. Op pagina 2 onder punt 5 stelt de partij voor om de zinsnede 'met inzet van het 

instrumentarium conform de nieuwe Wet ruimtelijke ordening' toe te voegen. Tevens wil zij graag 

een onderzoekspunt toevoegen en in de uitgangsposities ook rekening houden met tegenvallende 

economische ontwikkelingen door oplopende prijzen van grond- en delfstoffen, energie en een 

oplopende inflatie. 

De PvdA meent dat de notitie voornamelijk gaat over luchthaven Lelystad en alles wat daarmee 

samenhangt. De partij vindt het belangrijk om sturing te geven aan economische ontwikkelingen. De 

toonzetting van de startnotitie vindt zij anders dan die van de notitie van Deloitte. Volgens haar 

pakt Deloitte de juiste abstractie, terwijl de startnotitie een overzicht is van relevante processen 

en een specificering van de notitie van Deloitte. Het procesoverzicht gaf een goed inzicht, maar de 

specificering vindt de partij te gedetailleerd. Een belangrijke vraag is: Hoe krijg je voor elkaar dat 

ruimtelijk-economische activiteiten tot een meerwaarde worden gebracht en de provincie haar rol 

daarin goed oppakt? Het is belangrijk om de studie uit te voeren in samenwerking met de partners. 

Omdat enkele processen al lopen, is de timing van belang. 
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In tegenstelling tot de PvdA denkt het CDA dat het hier om meer gaat dan alleen de luchthaven, 

hetgeen ook blijkt uit de oplegnotitie. De partij juicht dit ook toe. Wel heeft zij enkele 

opmerkingen: Op pagina 2 onder punt 5 staat dat de nieuwe Wet ruimtelijke ordening vermoedelijk 

ingaat op 1 juli 2008, maar dat is inmiddels definitief geworden. Op pagina 2 onder punt 6 

ontbreekt de vermelding van Noordelijk Flevoland. Het is een integraal stuk dat zijn invloed heeft 

op de hele provincie. 

Volgens de ChristenUnie is de ontwikkeling van Lelystad Airport de directe aanleiding voor dit stuk. 

De partij vindt de zin "De provincie dient meer dan onder het oude regime 'al aan de voorkant' 

concreet te maken, hoe het provinciaal belang inhoudelijk (en procesmatig) dient door te werken in 

de ruimtelijke plannen van de gemeente." (pagina 2 onder punt 5) belangrijk.  

De SGP vraagt of deze notitie de uitwerking van het Omgevingsplan is voor Oostelijk en Zuidelijk 

Flevoland. Dronten en Zeewolde zijn hierin namelijk niet opgenomen. De partij zou meer (OV-

)infrastructuur opgenomen willen zien. Zij vindt de houding van Schiphol van essentieel belang als 

het gaat om de ontwikkeling van Lelystad. Wel pleit zij ervoor om als provincie een eigen visie te 

ontwikkelen, zonder daarbij geleid te worden door wensen van externe partijen. Zij is niet voor 

struisvogelpolitiek, maar voor giraffepolitiek: over het gebied heenkijken en oplossingen zoeken. 

GroenLinks heeft in het verleden voorgesteld om op een kaart alle gebiedsplannen in te tekenen en 

daarna te kijken of er nog plek was voor een luchthaven. Nu lijkt precies het omgekeerde gedaan te 

zijn: eerst de luchthaven intekenen en daarna kijken of er nog ruimte voor andere plannen is. In 

deze startnotitie ontbreekt de ecologische visie en de partij verzoekt om deze alsnog op te nemen. 

Zij verzoekt om bij de genoemde partijen ook Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en Natuur en 

Milieu Flevoland op te nemen. Ook zou er contact gezocht kunnen worden met 

belangengroeperingen die burgers vertegenwoordigen. In de startnotitie staat dat de ontwikkelingen 

van Lelystad binnen de PKB uitgevoerd zullen worden, maar er staat ook in dat een uitbreiding 

mogelijk verder gaat dan de PKB. Bovendien loopt de PKB in 2009 af. Dit alles zal gevolgen hebben 

voor de ruimtelijk-economische en ecologische ontwikkeling van Zuidelijk Flevoland en dat vindt de 

partij nu niet tot uiting komen in deze startnotitie. De partij heeft vernomen dat het aantal 

woningaanvragen in Almere dramatisch terugloopt en vindt dat deze ontwikkeling meegenomen 

moet worden bij de schaalsprong Almere. Ook wil zij graag weten of onder de term 'vlootmix' ook 

vrachtvliegtuigen vallen. De partij geeft nogmaals aan dat zij de ontwikkeling van OMALA niet zo 

ziet zitten, omdat dat genereert dat luchthaven Lelystad er is. Ten slotte heeft ook de groei van 

luchthaven Lelystad door de CO2-uitstoot invloed op de ruimtelijk-economische ontwikkeling van 

Zuidelijk Flevoland. 

Voor de SP is het wel duidelijk dat ook de gemeenten Dronten en Zeewolde en Noordelijk Flevoland 

bij de startnotitie betrokken zijn. De partij maakt zich ook zorgen over de ontwikkelingen voor 

Oostvaarderswold en de gevolgen voor regionale luchthavens van de huidige economische 

ontwikkelingen bij luchtvaartmaatschappijen. 

 

Gedeputeerde Bliek reageert, dat de startnotitie de kaders aangeeft waarbinnen Deloitte haar 

onderzoek en de resultaten daarvan kan presenteren. Het is een uitwerking van het Omgevingsplan, 

omdat toen het Omgevingsplan werd vastgesteld, nog niet alle effecten van de ontwikkeling van de 

luchthaven bekend waren. Dit zou kunnen leiden tot een partiële herziening van het 

Omgevingsplan. Het college had ook al een opmerking gemaakt over het aantal woningen in de 

schaalsprong Almere en met de opmerking vanuit de commissie gaat het college proberen om dit 

aantal ook in de startnotitie te wijzigen in 60.000. De reikwijdte van de notitie is goed benoemd. 

Ecologie is er niet in opgenomen, omdat dit punt al in het Omgevingsplan is opgenomen. 

 

Gedeputeerde Dijksma vindt het belangrijk om anderen in het geheel te betrekken en uiteindelijk 

met alle ideeën de ruimtelijk-economische visie voor het gebied Oostelijk en Zuidelijk Flevoland op 

te kunnen stellen. Dit staat vermeld in de nota Commissie. Daarin staat ook dat Noord-Flevoland 

onder de omgeving valt. Hij vindt het ook belangrijk dat er vanavond zoveel elementen naar voren 

zijn gebracht, zodat ze bekeken kunnen worden en eventuele tegenstellingen opgelost kunnen 

worden. De Wet ruimtelijke ordening is vaak genoeg genoemd in het stuk en 1 juli 2008 is inderdaad 

inmiddels definitief, maar de notitie is al van een eerdere datum. Deloitte heeft het vooronderzoek 

gedaan, maar het is niet zeker dat zij ook het vervolgonderzoek gaat uitvoeren. Dat wordt 

aanbesteed, waarbij de beste offerte niet alleen geselecteerd zal worden op prijs maar ook op 

kwaliteit. Versterking van de activiteiten op het vliegveld valt onder OMALA. De provincie probeert 

voor versterking in zijn totaliteit de synergie te vergroten, met name met betrekking tot de 

bovenregionale bedrijventerreinen, om te voorkomen dat gemeenten allemaal in dezelfde vijver 

gaan vissen.  
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De gedeputeerde denkt dat er inderdaad verschillende scenario's voor economische ontwikkeling 

opgenomen moeten worden. Hij ziet ook een verschil tussen de startnotitie en de notitie van 

Deloitte. De invulling van het omgevingsplan vraagt wel degelijk om beantwoording van de vragen in 

de startnotitie. De vlootmix zal binnen het PKB geen vrachtvliegtuigen bevatten, wel kunnen 

passagiersvliegtuigen ook vracht meenemen. De gedeputeerde zal nog naar de tekstuele 

omschrijving kijken. Binnen de vlootmix is wel optimalisering mogelijk doordat de ene vlootmix 

meer werkgelegenheid kan creëren dan de andere. Met dit onderzoek wordt door alle partijen 

aangegeven wat hun intenties zijn, deze worden gebundeld en er wordt gekeken waar synergie 

mogelijk is. 

 

Tweede termijn 

 

Het CDA begrijpt uit het antwoord van de gedeputeerde dat de oplegnotitie deel uitmaakt van de 

startnotitie. 

De VVD reageert dat vrachtverkeer geen probleem is, zolang dit maar binnen de openingstijden van 

de PKB valt.  

De SGP vraagt hoe de drie bureaus gekozen gaan worden die in het aanbestedingstraject een offerte 

uit mogen brengen, of de gedeputeerde de bureaus al op het oog heeft en of de mogelijkheid 

bestaat om dit aantal uit te breiden. 

Gedeputeerde Dijksma bevestigt dat de oplegnotitie deel uitmaakt van de startnotitie en dat dit er 

inderdaad in vermeld had moeten staan. Aan de bureaus die deel willen gaan nemen aan de 

aanbesteding wordt referentiemateriaal gevraagd. Er worden minimaal drie bureaus uitgenodigd. 

GroenLinks vraagt of bij de aanbesteding ook gekeken kan worden naar de beschikbaarheid van 

stageplaatsen bij de deelnemende bureaus, op welk niveau dan ook. 

 

De voorzitter sluit de bespreking van dit onderwerp af en schorst de vergadering. De leden van de 

commissie Ruimte zullen verder vergaderen in de Commissiekamer.  

 

 

 

Aanwezig zijn: 

De heren R.J. Siepel (voorzitter), N. Benedictus (VVD), W.C. Noordegraaf (VVD), R.T. Oost (CDA), 

P.T.J. Pels (PvdA), N. Demirbilek (SP) en A. Stuivenberg (SP), mevrouw M. Bakker (ChristenUnie), 

heren K. Tadema (ChristenUnie), F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks) en M. Bogerd (SGP), mevrouw 

G.A. Dijkstra (PvdD) en de heer S. Jokhan (commissiegriffier) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden gedeputeerde Staten: de heren H. Dijksma (van 20.00-22.30 uur) en A.L. Greiner (vanaf 22.30 

uur) 

 

Afwezig zijn: 

Mevrouw H.H. Nijhuis-Ovinge (CDA), de heren E. Taskin (PvdA) en T.H. van der Wal (SP) 

 

 

 

De voorzitter heropent de vergadering. De reguliere vergadering wordt voortgezet. 

 

4. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

5. Mededelingen 

- Bericht van verhindering is ontvangen van de heer E. Taskin (PvdA) en mevrouw H. Nijhuis-Ovinge 

(CDA). 

- De Statenleden (niet de burgercommissieleden) hebben per e-mail een aankondiging gekregen van 

een Statenvergadering op 1 juli 2008. 

In de postbakjes gelegd: Memo 697451 d.d. 19 juni 2008 over aangepaste lijst met moties. 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 
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6. Verslag van de vergadering van 15 mei 2008 

Er zijn geen schriftelijke wijzigingen ontvangen. Tijdens de vergadering zijn er geen op- of 

aanmerkingen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

7. Verslag van de vergadering van 22 mei 2008 

Er zijn geen schriftelijke wijzigingen ontvangen. Tijdens de vergadering zijn er geen op- of 

aanmerkingen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

a. Lijst van toezeggingen (673111) 

Punt 3, Economisch Ontwikkelingspakket Noordelijk Flevoland: staat voor vandaag geagendeerd, 

afvoeren. 

Punt 5, Motie K.56330; uitbreiding Lelystad Airport, 2e deel: Het overbrengen van het standpunt 

aan een aantal instanties is inmiddels gebeurd; het 2e deel afvoeren. 

 

b. Lijst van moties (673113) 

Naar aanleiding van de Statenvergadering van 29 mei 2008 is een aangepaste lijst in de postvakjes 

gelegd. 

Van de motie over Conventionele verkeersverlichting vervangen door ledverlichting (H.563294) 

heeft de presentatie inmiddels plaatsgevonden. Dit gedeelte van de planning/stand van zaken kan 

afgevoerd worden. 

De VVD heeft vernomen dat minister Eurlings op luchthaven Lelystad is geweest en dat 

gedeputeerde Dijksma het voortouw zou nemen om tot overleg te komen met de convenantpartners 

om de luchtverkeersleiding van de grond te trekken. De kosten voor de eerste periode zouden 

echter voor de lokale partijen zijn. Is over dit onderwerp al iets te melden? 

 

Gedeputeerde Dijksma reageert, dat hij inderdaad het voortouw heeft genomen toen bleek dat 

partijen niet tot overeenstemming konden komen. Het is de bedoeling dat een derde partij alles zal 

inventariseren met het doel om uiteindelijk toch tot overeenstemming te kunnen komen. De 

minister wil niet bijdragen en baseert zich op feiten dat hij dat vanaf 1 januari 2008 niet doet. De 

gedeputeerde is echter van mening dat daarmee rechtsongelijkheid ontstaat, omdat de minister dat 

tot 1 januari 2010 wel degelijk doet voor een aantal andere luchthavens. Dit is mede onderwerp van 

het onderzoek. 

 

8. Lijst ingekomen stukken van 26 juni 2008 

De voorzitter wijst op het eerste ingekomen stuk, afkomstig van de Kamer van Koophandel. Hij stelt 

voor om de afdoening van deze brief in handen van de werkgroep beleidseffectmeting te stellen en 

de overige stukken ter kennisneming aan te nemen. Hiermee stemt de commissie in.  

 

9. Lijst ter kennisneming stukken van 26 juni 2008 

Er zijn geen opmerkingen en de stukken worden ter kennisneming aangenomen. 

 

Er zijn geen onderwerpen ingebracht. 

 

a. Mededelingen 

11. Portefeuillehouder H. Dijksma 

10. Door fracties ingebrachte onderwerpen 

- De staking in het OV is beëindigd, omdat er overeenstemming is tussen partijen. De provincie is in 

principe geen partij, maar er wordt vanuit het Rijk een eenmalige compensatie uitgekeerd via de 

BDU. Hierdoor kan de provincie betalen aan de vervoermaatschappijen. De provincie vindt een 

eenmalige bijdrage voor een structurele oplossing niet passen en is hierover in discussie met het 

Rijk. 

- Op maandag 23 juni 2008 is het RSP getekend. 

 

De PvdA merkt op, dat bij een nieuwe aanbesteding het effect van de eenmalige bijdrage 

verdwijnt.  

Gedeputeerde Dijksma reageert, dat het een compensatie voor de dieselprijzen is om te kunnen 

komen tot een indexatie van 3,4%. 
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b. Bespreekstuk(ken) 

1. Deelname OMALA 

De voorzitter meldt, dat de procesmatige kant van dit stuk vandaag is besproken in de commissie 

Bestuur. Vanavond gaat het om de inhoudelijke kant. Via de e-mail en de postvakjes hebben de 

commissieleden een nagekomen memo ontvangen over de gebeurtenissen tussen 29 april 2008 en 

heden en de voorzitter stelt voor om deze memo als integraal onderdeel van de aangeboden 

stukken te betrekken bij de bespreking. 

 

Eerste termijn 

 

De VVD heeft steeds gepleit voor deelname van de provincie aan OMALA. Wel moet duidelijk zijn 

dat de publieke taak van de provincie in geen geval gehinderd wordt. De partij ondersteunt het 

voorstel en dringt erop aan om de voortgangsprocedure niet te lang te laten duren. 

De PvdA heeft ook herhaaldelijk aangedrongen op deelname en is blij met de voortvarendheid van 

het college. Uit de memo blijkt dat de provincie volwaardig meedoet en dat vindt de partij een 

goede zaak. Wel vraagt zij zich af wat de meerwaarde is van de deelname van de Schiphol Group. 

Ook wil zij weten of de procedure van BZK schorsende werking heeft en of de unanimiteit geen 

verlammende werking zal hebben. 

De SP is voorstander van unanimiteit, omdat zij denkt dat daarmee de unieke taak van de provincie 

meer gewaarborgd is. Wel heeft zij bedenkingen over de in het stuk genoemde economische motor 

en het aantal arbeidsplaatsen. 

De ChristenUnie gaat er vanuit dat luchthaven Lelystad er komt zoals de provincie dat nu voor ogen 

heeft. Maar zij heeft niet alles zelf in de hand en loopt dan ook wel een risico. Wordt er rekening 

mee gehouden dat de luchthaven anders zou kunnen worden dan nu voor ogen wordt gehouden of 

zelfs door de minister op een andere locatie zou kunnen komen te liggen? En welke (financiële) 

risico's brengt dat met zich mee voor het fonds OMALA? 

GroenLinks merkt op, dat OMALA wordt verbonden met de ontwikkeling van de luchthaven en 

daarom is de partij er niet gelukkig mee. Als OMALA doorgaat, is dat dan exclusief voor de provincie 

en de gemeenten Lelystad en Almere of kunnen ook de omliggende gemeenten zich aansluiten? 

Het CDA vindt dat er tussen de eerste en tweede alinea van de inleiding spanning bestaat met 

betrekking tot het bedrijventerrein. Net als de PvdA vraagt het CDA zich af wat de meerwaarde is 

van de deelname van de Schiphol Group. Volgens de partij moet het realiseren van zoveel mogelijk 

banen de doelstelling zijn van deelname aan OMALA. Ten slotte vraagt zij om een onderverdeling 

van het genoemde bedrag van € 275.000 op pagina 3. 

 

Gedeputeerde Dijksma is blij met de overwegende steun. Het scheiden van publieke en private 

taken is belangrijk en gebeurt ook. Welke rechtsvorm OMALA uiteindelijk krijgt is nu nog niet 

bekend. De provincie gaat wel deelnemen en dus ook meebetalen. Pas bij de keuze voor een 

definitieve rechtspersoon kan de definitieve toestemming aangevraagd worden bij het ministerie 

van BZK. Er is een point of return ingebouwd, waarbij de provincie nog kan besluiten om niet verder 

te gaan. Wel is er dan een verplichting voor wat betreft de kosten die tot dat moment door OMALA 

zijn gemaakt. Zeker in deze fase vindt de gedeputeerde unanimiteit belangrijk, want als die nu al 

ontbreekt, zou er een slechte basis bestaan. OMALA kan gezien worden als een grondbedrijf. De 

Schiphol Group zal niet aan het grondbedrijf meedoen, omdat dat een publieke taak is. Uit de 

plannen zal blijken of het nodig is dat er nog andere partijen aan mee zullen doen. De meerwaarde 

van de Schiphol Group is, dat zij daar een vliegveld creëert en de gedeputeerde is van mening dat 

zij ook in de revenuen moet kunnen meedelen. Niet via OMALA, maar mogelijk via een getrapte 

deelname of als projectontwikkelaar. Bovendien heeft de Schiphol Group veel ervaring met de 

uitgifte van bedrijventerreinen rond vliegvelden. Het creëren van 25.000 extra banen slaat op de 

hele provincie; bij het vliegveld is sprake van 800 directe banen bij één miljoen passagiers. De 

gedeputeerde verwacht uiteindelijk 1.200 directe en indirecte banen te realiseren. Het 

uitgangspunt is nog steeds de PKB, maar er spelen tal van zaken, waaronder te wijzigen wetgeving. 

Daarom wil de gedeputeerde nu ook op korte termijn binnen de PKB aantonen dat er een goed, 

regionaal vliegveld te hanteren is. Bij verplaatsing wordt gesproken over procedures die 15-20 jaar 

in beslag nemen en dat vindt de gedeputeerde dan ook geen reële optie. De financiële risico's 

worden in het bedrijfsplan van OMALA meegenomen. Het bedrag van € 275.000 is een raming. Zodra 

daar meer zekerheid over bestaat, zal de commissie ingelicht worden. 
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Tweede termijn 

 

De VVD vraagt of OMALA al kosten maakt. 

De PvdA denkt dat de gedeputeerde op de goede weg is. De provincie loopt wel risico's, maar deze 

zijn in de ogen van de partij beperkt en te overzien. Bovendien hoort bij een actieve opstelling het 

nemen van bepaalde risico's. Zij vindt OMALA een goed instrument om invloed mee uit te oefenen. 

De ChristenUnie vindt het wel belangrijk dat alle risico's zichtbaar zijn. 

 

Gedeputeerde Dijksma bevestigt dat OMALA al kosten maakt, want het onderzoek is al in een 

gevorderd stadium. Bovendien participeert de provincie al via de Raad van Commissarissen, hoewel 

er officieel nog geen commissaris is benoemd. De gedeputeerde verwacht dat in deze fase iedere 

partij ongeveer € 200.000 kwijt zal zijn voor alle onderzoeken en dergelijke. Daar zal nog iets 

bijkomen voor overige zaken. 

De VVD meldt per interruptie, dat het bedrag van € 200.000 een voorfinanciering is, omdat OMALA 

een NV of BV wordt. Dit bedrag komt te zijner tijd weer terug zodra OMALA geld gaat verdienen. 

 

De voorzitter constateert dat de commissie geen overwegende wensen of bedenkingen bij het 

voorstel heeft aangebracht en sluit de bespreking. 

 

2. Vaststelling Beleidskader voeding en benutting Infrafonds 

De voorzitter wijst de commissie erop, dat hier geen sprake is van een vaststelling, omdat dit een 

kaderstellende discussie is. Aan de hand van een aantal uitspraken wordt de commissie gevraagd om 

een reactie te geven op de inhoud van een nog nader vast te stellen Spelregelkader Infrafonds. 

Verwacht wordt dat dit Spelregelkader als Statenvoorstel in de commissievergadering van 

september aan de orde zal komen. 

 

Eerste termijn 

 

De ChristenUnie geeft aan dat er onlangs een motie is ingediend, waarbij de eerste kaders voor het 

Infrafonds zijn neergezet. De partij herkent veel van de motie terug in dit stuk, behalve het thema 

openbaar vervoer. In de motie is neergelegd dat men graag zou zien dat 50% van het Infrafonds 

gebruikt zou worden voor infrastructuur voor het openbaar vervoer. Over punt 1 (investeringen 

buiten de provincie Flevoland) heeft de partij een gemengd gevoel, omdat zij zich afvraagt in 

hoeverre een andere provincie ook in Flevoland gaat investeren. 

De VVD noemt bij interruptie de N23 als voorbeeld van gedeelde kosten. 

Het CDA stemt in met de punten 2, 3 en 4. Voor wat betreft punt 5 gaat de partij er vanuit, dat er 

steeds afzonderlijke besluiten aan de commissie zullen worden aangeboden. Van punt 1 vraagt de 

partij zich af hoe dit zich verhoudt met bijlage 2 van het Hoofdlijnenakkoord, waar bij het 

onderwerp 'Verkeer van mensen, goederen en diensten' als doelstelling vermeld staat: een betere 

vervoersinfrastructuur binnen Flevoland. De partij gaat er dan ook vanuit dat bij beslispunt 1 

'binnen' komt te staan in plaats van 'buiten'. 

GroenLinks is geen voorstander van uitbreiding van het wegennet enkel en alleen met asfalt. Zij ziet 

meer in het trekken van werkgelegenheid naar Flevoland en het verbeteren van het openbaar 

vervoer. Bij punt 1 kan zij zich vinden in de busbaan, maar minder in het extra asfalt. In de punten 

2, 3 en 4 kan zij meegaan, maar zij vraagt zich wel af wat bij punt 4 bedoeld wordt met 

uitzonderingssituaties. Met betrekking tot punt 5 merkt de partij op dat vrachtverkeer veel gebruik 

maakt van de Gooiseweg. Zou daar met de vervoerders iets mee te regelen zijn? Ook zou zij graag 

zien dat er geïnvesteerd wordt in duurzaam vervoer over water. 

De SGP heeft geen moeite met financiering buiten de provincie, maar het moet een onlosmakelijk 

geheel uitmaken van de bereikbaarheid van en naar Flevoland. De partij kan instemmen met de 

punten 2 en 3. Met punt 4 ook, maar naar de mening van de partij kan er alleen sprake zijn van 

voorfinanciering als er uitzicht is op terugbetaling van het voorgefinancierde bedrag. De partij 

hoopt dat bij een voortgaande reeks van flinke meevallers bij het rekeningresultaat er regelmatig 

ook een bedrag naar het Infrafonds gaat. 

De SP vindt het een prima stuk en kan zich vinden in de vijf beslispunten. Zij mist nog een zesde 

beslispunt, namelijk het aanwenden van het Infrafonds voor OV-activiteiten. 

De PvdA ziet liever ook meer werkgelegenheid en minder mobiliteit, maar vraagt zich af of dat in de 

situatie van Flevoland wel realistisch is. Aan investeringen in infrastructuur zal de komende jaren 

niet te ontkomen zijn. Wel valt het haar op dat in de totale begroting het aandeel mobiliteit steeds 

groter wordt.  



Prov inc i e  F levo land  Verslag  
  

 

 Bladnummer 

 8 

 

Zij heeft er dan ook behoefte aan om eens - los van deze discussie - te praten over alle 

verschillende potjes voor mobiliteit en de spelregels die daarbij gehanteerd worden. Daarbij vindt 

zij met name de transparantie relevant. Het voorliggende stuk biedt een aantal aanknopingspunten. 

Met betrekking tot beslispunt 1 heeft de partij altijd gezegd dat het in het belang van de inwoners 

van Flevoland is dat zij de provincie uit kunnen komen. Indien nodig zijn investeringen buiten 

Flevoland dan ook gerechtvaardigd. De partij is blij met het beginsel dat er eerst gezocht wordt 

naar andere dekking. Met het Infrafonds wordt een extra pot met investeringen gecreëerd, waaruit 

onderhoud naar voren gaat komen dat weer drukt op de reguliere begroting. De partij zou dan ook 

wel de samenhang willen blijven zien. Met voorfinanciering stemt de partij in. Zij is er geen 

voorstander van om het Infrafonds open te houden voor andere voedingen. Wel staat zij sympathiek 

tegenover een zesde discussiepunt betreffende een aandeel voor het openbaar vervoer. 

De VVD vindt dat bestedingen van gelden uit het Infrafonds in principe ten goede moeten komen 

aan grote projecten in het kader van aanleg en uitbreiding van de infrastructuur. Ter facilitering 

van het openbaar vervoer zouden hieruit eventueel specifieke projecten kunnen worden 

meegefinancierd. De partij wil specifieke randvoorwaarden stellen bij de meefinanciering van zaken 

buiten Flevoland. Zij wil geen onderhoud van (vaar-)wegen bekostigen vanuit het Infrafonds. Bij 

verbetering van de infrastructuur zullen ook de economische activiteit en -prestatie verbeteren, 

waaruit het onderhoud van de gerealiseerde wegen kan worden voldaan. Ook wil de partij geen 

exploitatie van OV bekostigen vanuit het Infrafonds. Beroep op het Infrafonds is alleen mogelijk als 

alle reguliere structuren geen oplossing bieden. OV wordt normaal gesproken via andere kanalen 

gefinancierd en alleen als dat niet lukt en men wil iets specifieks bereiken, dan kan er gekeken 

worden of het Infrafonds daarvoor ingezet kan worden.  

De PvdA vraagt bij interruptie wat de VVD bedoelt met de andere financieringsstroom voor het OV. 

Uit de BDU worden toch zowel OV als wegen gefinancierd?  

 

Gedeputeerde Dijksma reageert bij interruptie dat ongeveer 70% van de BDU naar OV gaat. 

De VVD antwoordt, dat de PvdA daar ook eigenlijk gelijk in heeft. Maar het Infrafonds is een ander 

potje. In het Hoofdlijnenakkoord staat "We stellen een fonds in voor de investeringen in provinciale 

wegen." 

De PvdA vraagt waarom de VVD dan wel heeft ingestemd met de eerste besteding van het 

Infrafonds, waarbij 50% naar het OV is gegaan. 

De VVD zegt niet dat financiering van OV niet mogelijk is, alleen dat het niet de bedoeling is. 

De SGP merkt bij interruptie op blij te zijn dat de door de VVD geciteerde zin uit het 

Hoofdlijnenakkoord opgerekt wordt. 

De PvdD vraagt zich bij punt 5 af hoe dit gerealiseerd zal worden na de invoering van de ABVM 

(Anders Betalen Voor Mobiliteit). 

 

De voorzitter stelt voor om in tweede termijn verder met elkaar te discussiëren, in ieder geval over 

de punten financiering binnen/buiten Flevoland en opname van OV wel of niet als zesde beslispunt. 

Daarna zal gedeputeerde Dijksma gelegenheid krijgen om te reageren op nog openstaande vragen. 

 

Tweede termijn 

 

GroenLinks is een voorstander van opname van OV als zesde beslispunt. Wat financiering buiten de 

provincie betreft, zou de partij zich kunnen voorstellen dat de gemeente Gelderland bijvoorbeeld 

mee zou financieren aan de Gooiseweg vanwege het Gelderse verkeer dat via Flevoland naar de 

noordelijke Randstad rijdt. 

Het CDA vindt dat OV niet uit het Infrafonds betaald moet worden. Wanneer dat wel zou gebeuren, 

stimuleer je het gebruik van OV. En wanneer mensen overstappen van de auto naar het OV, betalen 

ze geen motorrijtuigenbelasting en wordt in feite het Infrafonds ondergraven. 

GroenLinks vraagt bij interruptie wat er mis mee is als mensen vanuit het OV in de auto stappen? 

Het CDA antwoordt, dat wanneer nu het OV gestimuleerd wordt, er minder geld in het Infrafonds 

komt. 

De ChristenUnie reageert per interruptie het niet eens te zijn met de opvatting van het CDA. Het 

streven is om met elkaar zo weinig mogelijk vervuiling te produceren. Milieutechnisch is het veel 

beter om met het OV te gaan. In Almere gaat bijvoorbeeld een hoog percentage van de inwoners 

met het OV en er kan nog meer bereikt worden als er geïnvesteerd wordt in infrastructuur. Daar is 

de provincie op de goede weg en dat wil de ChristenUnie graag als een sneeuwbaleffect over de rest 

van de provincie verspreiden. 



Prov inc i e  F levo land  Verslag  
  

 

 Bladnummer 

 9 

 

Het CDA is het eens met de Christenunie, maar zegt dat het daar nu niet om gaat. Minder auto's 

levert minder inkomsten voor het Infrafonds. 

De ChristenUnie is er niet van overtuigd, dat mensen hun auto weg zullen doen als ze meer met het 

OV gaan reizen. 

Het CDA geeft aan dat de inkomsten uit de motorrijtuigenbelasting ook lager zullen zijn als mensen 

in kleinere auto's gaan rijden, omdat de motorrijtuigenbelasting hoger wordt naarmate de auto 

groter is. 

GroenLinks stelt dat bij grotere auto's meer fijnstof en CO2 vrijkomt. 

Het CDA vindt dat GroenLinks twee discussies met elkaar vermengt. 

De SGP stelt dat Flevoland geen eiland is: het ligt tussen diverse provincies in. Het kan dan ook niet 

zo zijn, dat de provincie zich alleen richt op de infrastructuur binnen de provinciale grenzen en 

verder niet kijkt naar aansluitingen en dergelijke. 

GroenLinks meldt bij interruptie een spanningsveld te voelen: investeren buiten de provincie is wel 

nodig, maar tegelijk vraagt zij zich af of andere provincies niet te gemakkelijk een beroep zullen 

doen op het Infrafonds.  

Volgens de SGP hoeft GroenLinks zich geen zorgen te maken, omdat de omringende provincies over 

voldoende reserves beschikken. De SGP vindt dat de provincie een open oog moet hebben voor 

stimulering van het OV en het maakt haar niet uit of het geld nu uit het Infrafonds komt of elders 

uit de begroting. 

De VVD zegt dat het mogelijk is om via het Infrafonds te investeren in OV als er een goede uitleg 

voor is en er geen andere financieringsmogelijkheden zijn. Maar normale, reguliere kosten van het 

OV horen uit de reguliere middelen voldaan te worden. De partij houdt voorlopig vast aan hetgeen 

zij in eerste termijn gezegd heeft en steunt het voorstel zoals het er nu ligt. 

De PvdA heeft bij de instelling van het Infrafonds altijd voor ogen gehad dat het gaat om 

mobiliteitsvraagstukken en infrastructuur, waarbij het ook om OV-infrastructuur kan gaan. Zij merkt 

op, dat de vorige keer door de commissie is ingestemd met een besteding voor openbaar vervoer, 

waaruit zij opmaakt dat daar geen verschil van mening over bestaat. Wel is zij er voor om dit in één 

van de kaders vast te leggen. Verder handhaaft zij haar inbreng in eerste termijn. 

De VVD reageert bij interruptie dat de opmerkingen van de PvdA eigenlijk al in het stuk verwerkt 

zijn. Niet met een expliciet hoofdstuk, maar de mogelijkheid is wel vermeld. De partij ziet geen 

reden om een hoofdstuk toe te voegen, want dan komt er een dubbele mededeling in te staan. 

De PvdD steunt de toevoeging van een zesde beslispunt ten behoeve van OV-activiteiten. 

 

Gedeputeerde Dijksma stelt voor om in het najaar bij de behandeling van dit punt de transparantie 

van de middelen centraal te stellen. Dan zal de commissie zien dat al het geld dat beschikbaar is, 

broodnodig is en dat een Infrafonds nodig is als je iets meer wilt doen. 

De PvdA reageert bij interruptie de besteding van de gelden niet in twijfel te willen trekken, maar 

te constateren dat het voor Statenleden lastig is om te zien wat waaruit betaald wordt en welke 

spelregels daarbij gelden. Zij zou daar graag meer inzicht in krijgen. 

 

Gedeputeerde Dijksma merkt op dat het budgetrecht bij de Staten ligt en als er iets binnen of 

buiten de provincie gefinancierd moet worden, dan kunnen de Statenleden daarover genuanceerd 

denken en besluiten. Voorfinanciering vindt alleen plaats als bekend is wat er voorgefinancierd 

wordt en bekend is dat het geld ook weer terugkomt. Eventueel kan wel besloten worden om de 

rentelasten voor rekening van de provincie te laten komen. Wat betreft onderhoud zou besloten 

kunnen worden om aan te besteden inclusief onderhoud. ABVM heeft invloed op de inkomsten en de 

provincie moet er alert op blijven dat de inkomstenstroom behouden blijft als de opcenten op de 

motorrijtuigenbelasting afgeschaft worden. 

 

De voorzitter constateert dat met uitzondering van het CDA en de VVD de overige fracties het 

onderwerp OV meer uitgewerkt willen in het definitieve voorstel. Naar aanleiding van het verzoek 

van de PvdA over meer transparantie in de middelen stelt de voorzitter voor om hier als commissie 

ook aandacht aan te besteden, misschien via een workshop of iets dergelijks. Hij stelt voor dat de 

commissie zich hierin inhoudelijk verdiept voor de begrotingsbehandeling en er na de 

zomervakantie op terug te komen. 

 

c. Vragenronde 

Er zijn geen vragen. 
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Gedeputeerde Dijksma verlaat de vergadering. 

Gedeputeerde Greiner komt de vergadering binnen. 

 

12. Portefeuillehouder A.L. Greiner 

a. Mededelingen 

Op 23 juni 2008 is tussen zeven partijen een overeenkomst getekend die er in voorziet om binnen 

een periode van vijf jaar door te groeien naar een breed aanbod van HBO. 

De commissie complimenteert de gedeputeerde met het behaalde resultaat. 

 

b. Bespreekstuk(ken) 

1. Economisch Ontwikkelingspakket Noordelijk Flevoland 

Het CDA brengt zijn complimenten uit voor het stuk, want het is meer omvattend, volwaardiger en 

selectiever geworden.  

 

De ChristenUnie merkt op dat de ZZL-gelden nu gemengd worden met het eerste pakket dat voor 

Noordelijk Flevoland op papier stond. De scheidslijn wordt minder duidelijk en geeft verwarring. De 

partij heeft enige bedenkingen bij het grote aantal kleine investeringen. De ZZL-gelden waren 

bestemd voor de versterking van de OV-infrastructuur. In deze combinatie is dit niet meer terug te 

vinden. Komt dit nog apart of is er een langere termijnvisie over? Versterking van de infrastructuur 

kan de economische impuls voor Noordelijk Flevoland verbeteren. Veel van het geld uit het stuk 

gaat op aan het maken van rapporten en instellen van commissies. De partij roept op om een fors 

bedrag te investeren voor een P&R-terrein in Lelystad-Noord. 

De VVD sluit zich aan bij het CDA en complimenteert het college met deze notitie. Dit is een 

aanzienlijke verbetering. Er zijn interessante aanknopingspunten om de economische ontwikkeling 

in Noordelijk Flevoland te versterken. De partij ziet met name kansen voor het glastuinbouwgebied 

in Luttelgeest. Zij denkt dat dit niet alleen zal leiden tot een substantiële groei in woon- en 

werkgelegenheid, maar zelfs een energiecentrale zou daaraan ten grondslag kunnen liggen. 

GroenLinks vindt het een helder stuk, maar heeft nog wel enkele bedenkingen. De ZZL-gelden 

worden nu gebruikt voor financieel-economische projecten, maar de burger komt daardoor niet 

sneller van A naar B. De OV-motie Lelystad-Emmeloord is niet in het stuk terug te vinden; dit kan 

kloppen omdat het hier om Rijksgeld gaat en niet om provinciaal geld. Ten aanzien van duurzame 

energie vraagt de partij of er gekeken kan worden naar andere vormen dan windenergie, omdat er 

al veel klachten van omwonenden zijn over de hoogte van windturbines. 

De SGP vindt het een goed stuk en stemt in met de woorden van het CDA. Zij vraagt wel om 

voortvarendheid. 

De SP sluit zich voor wat betreft de waardering aan bij het CDA en de VVD. Het doet de partij deugd 

dat er zowel bij een symposium van de Visserijdagen als bij een bezoek aan de bestuurder van 

Noordoostpolder en Urk lovend over de inbreng van de provincie is gesproken. Zij heeft nog wel 

enkele opmerkingen en vragen: Wat wordt er bedoeld met de onderzoeksvraag "Is er behoefte aan 

een specifiek buitendijks gelegen havenfaciliteit of richt de behoefte zich op een buitendijkse 

kadefaciliteit met een binnendijks gelegen 'nat' bedrijventerrein?" De partij ziet een project als 

Villavie liever in de bewoonde kern gerealiseerd worden dan in een afgelegen gebied. Zij is heel blij 

dat er hogere beroepsopleidingen naar Flevoland komen en zou graag onderzocht willen hebben of 

in de Noordoostpolder - en met name op Urk - meer opleidingen verzorgd zouden kunnen worden. 

Met betrekking tot paragraaf 8.4 (Kleinschalige economische versterking) geeft de partij aan, dat 

het in haar ogen goed zou zijn als er meer kleine kernen in Flevoland zouden komen. Ook vindt zij 

het belangrijk om multifunctionele centra in kleine kernen te stimuleren. 

De PvdA vindt dit stuk een verbetering. Het is concreter en het overleg met de regio is goed 

opgepakt. Zij is er geen voorstander van om uit het beperkte budget dat overblijft nog 

investeringen op het gebied van OV uit te betalen. In de oplegnotitie ziet de partij een soort 

accentverschuiving: In het Hoofdlijnenakkoord is Noordelijk Flevoland één van de speerpunten uit 

het Omgevingsplan, maar het is niet één van de vijf kernactiviteiten. Toch wordt op pagina 2 van de 

oplegnotitie gemeld dat gekeken wordt hoe de inzet voor Noordelijk Flevoland geïntensiveerd kan 

worden en wordt een verwijzing gemaakt naar de verdeling van de budgetten voor de speerpunten. 

De VVD geeft bij interruptie aan een accentverschuiving zoals de PvdA die noemt niet te herkennen. 

 

Gedeputeerde Greiner bedankt de commissie voor de uitgesproken complimenten. De gelden voor 

het ontwikkelingsprogramma bedragen € 150.000. De ZZL-gelden bedragen € 14 miljoen.  
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Vermengen hoeft dan ook niet. In het ontwikkelingsprogramma wordt gezocht naar goede projecten 

en het zou mooi zijn als er bij bepaalde projecten middelen uit de ZZL-gelden gehaald kunnen 

worden. Maar de provincie heeft nog niet de vrije beschikking over die middelen. De minister heeft 

een aantal uitgangspunten geformuleerd en wil die nog nader met de provincie overleggen. Het 

bedrag van € 14 miljoen is in ieder geval niet bestemd voor infrastructuur, maar voor economische 

projecten. Er zijn gesprekken gaande tussen de provincie en gemeente Lelystad over P&R-terrein 

Lelystad. De glastuinbouw is een fantastische kans. In feite is het een energiecentrale: Er wordt 

gewerkt met warmtekrachtkoppeling waardoor een belangrijk deel van de opbrengst van de energie 

ook teruggeleverd kan worden aan de energieleverancier. Bij windenergie is gekozen voor het 

creëren van een beperkt aantal opstellingen die groot en omvangrijk zijn en dus meer energie 

kunnen leveren dan de nu bestaande turbines. Van de opstellingen wordt gehoopt en verwacht dat 

deze landschapsverrijkend zijn. Het traject is al in een vergevorderd stadium. Er wordt wel gekeken 

naar andere vormen van energiewinning, zodat de basis voor duurzame energie in Flevoland breder 

kan worden. Niet alle speerpunten konden opgenomen worden in het collegeakkoord. Er zijn er vier 

gekozen, maar Noord-Flevoland heeft toen wel een bijzondere positie gekregen. Onder druk van de 

Staten groeit het accent richting Noord-Flevoland.  

De stuurgroep waar in de motie om werd gevraagd, is inmiddels gevormd. Op dit moment is er 

overleg tussen de provincie en de gemeente Noordoostpolder om na te gaan welke capaciteiten 

nodig zijn om de stuurgroep te kunnen bewerktuigen. Dit leidt tot een kostenplaatje, dat aan de 

commissie zal worden voorgelegd. Er is nog geen duidelijkheid over een tweede haven. De provincie 

wil eerst van de markt weten of deze positief zou reageren op uitbreiding van de havencapaciteit 

op Urk. Over Villavie wordt heel verschillend gedacht. Het is een initiatief van de woningcorporatie 

uit de Noordoostpolder. De provincie faciliteert dat, maar neemt geen standpunt in. Er is contact 

met een school op Urk om te kijken of het mogelijk is om hoger beroepsonderwijs voor de 

visserijsector te ontwikkelen. Het is echter de vraag of aan een redelijk aantal studenten gekomen 

kan worden. Wel is de provincie benaderd door Windesheim om een bijdrage te leveren voor het 

realiseren van minors op het gebied van geomatica in het Geomaticapark. De provincie spreekt zich 

niet meer uit over waar een gemeente bouwt. De Noordoostpolder heeft als enige gemeente te 

maken met een achterblijvende groei van de bevolking. De gemeente heeft al besloten om het 

aantal te bouwen huizen te verminderen. De discussie grote kernen/kleine kernen zal zijn weerslag 

krijgen in de Structuurvisie die de gemeente aan het ontwikkelen is. 

 

De voorzitter wenst het college succes met de uitvoering en het ter hand nemen van het 

Economisch Ontwikkelingspakket Noordelijk Flevoland. 

 

c. Vragenronde 

De VVD vraagt of het klopt dat er budget beschikbaar is gesteld aan het ROC voor studenten die in 

de composietenwereld willen gaan werken. Het lijkt erop, dat er nog geen activiteiten zijn 

ontplooid. Is het bekend dat dit het geval is en wat is daar eventueel aan te doen? 

Gedeputeerde Greiner antwoordt, dat er een bedrag beschikbaar is gesteld aan het ROC om na te 

gaan of het mogelijk is om een composietenopleiding van de grond te tillen. Alle middelbare 

beroepsopleidingen zijn geregistreerd in het CRBO en een ROC mag alleen maar opleiden voor 

kwalificaties die in het CRBO genoemd zijn. Er komt geen kwalificatie voor die te maken heeft met 

composiet. De provincie heeft aan het bijbehorende kenniscentrum gevraagd of het mogelijk is om 

zo'n kwalificatie in het leven te roepen. Een andere weg is dat de provincie de opleiding financiert, 

maar dat wil men eigenlijk alleen doen als er een kwalificatie in het vooruitzicht wordt gesteld. 

Anders is het een structurele verplichting en dat is geen taak van de provincie. De gedeputeerde zal 

de commissie op de hoogte houden van de ontwikkelingen. 

 

13. Presidium 

a. Mondelinge terugkoppeling beleidseffectmeting 

Namens de werkgroep beleidseffectmeting doet de heer Stuivenberg verslag van de vorderingen. Op 

12 juni 2008 heeft de werkgroep zich gebogen over vervolgstappen. Er is uitvoerig stilgestaan bij de 

methoden die gebruikt zouden kunnen worden om de beleidseffectmeting verder inhoud te geven. 

Na ampele discussie stelt de werkgroep de methode van hoorzitting voor. Belangrijkste voordeel 

daarvan is dat het mogelijk is om alle betrokken partijen tegelijk om tafel te krijgen, waardoor 

kruisbestuiving plaats kan vinden en meerwaarde kan ontstaan ten opzichte van individuele 

gesprekken. Ook is er nu de mogelijkheid om bijvoorbeeld deskundigen uit te nodigen. 
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De bijeenkomst van 12 juni zal in een notitie worden verwoord, die aan de commissie toegezonden 

zal worden.  

 

De voorzitter constateert dat de commissie instemt met het voorstel van de werkgroep. 

 

b. Mededelingen 

Naar aanleiding van de vragen van GroenLinks en de ChristenUnie in de vorige commissievergadering 

is in het Presidium de vraag aan de orde geweest of het wenselijk is om wijzigingen van 

begrotingsvoorstellen in elke commissie apart op de agenda te agenderen. Het Presidium heeft 

besloten dat niet te doen en de tot nu toe gehanteerde werkwijze te blijven hanteren. 

 

14. Rondvraag 

De PvdD heeft vernomen dat biologische boeren rond Lelystad grond moeten opgeven voor het 

uitzetten van kleinere bedrijven. Is hier ook grond van de provincie bij?  

Gedeputeerde Greiner antwoordt, dat de provincie daar geen gronden heeft. 

 

15. Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen voor de fijne en constructieve manier waarop het afgelopen 

vergaderseizoen is vergaderd. Hij wenst allen een goede vakantie en sluit de vergadering om 23.10 

uur. 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 11 september 2008, 

de commissiegriffier,                            de voorzitter, 

  


